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HÍR TV: Egészségügy: Vannak pozitív változások 
hirtv.hu   

 

TV: Hír TV Műsor: Híradó Dátum: 2018. 04. 10.   

 

Ugyanez megjelent: 

- Weborvos (Egészségügy: vannak pozitív változások) 

 

Az egészségügy minden területén a munkaerőhiány jelenti a legkomolyabb problémát 

- ez derült ki a Kórházszövetség éves kongresszusának első napján. Az ágazati 

vezetők abban egyetértettek, hogy voltak pozitív változások az elmúlt években, például 

a béremelések, ennek ellenére az előrejelzések szerint 2020-21-ig még tovább 

romolhat a helyzet, pedig az orvosi kamara már most is napi 4-5 panaszt kap az 

orvosok túlterheltsége miatt. 

Hiába várták a megnyitóra a beharangozott egészségügyi államtitkári felszólalást - 

Ónodi Szűcs Zoltán nem ment el a Magyar Kórházszövetség 30. jubileumi 

kongresszusának kezdetére. Úgy tudni, csak a pénteki zárónapon szólal majd fel. 

„Meglátjuk, hogy mit fog nekünk mondani ez alatt a hosszú idő alatt. Ugye államtitkár 

úrról tudni kell, hogy ő 5-10 percnél többet nem nagyon szokott beszélni. De ennek 

ellenére érdeklődve várjuk a pénteki szakmapolitikai fórumot” – mondta a 

rendezvényen Svébis Mihály, a Kórházszövetség elnöke. 

Már csak azért is, mert az Orvosi Kamara főtitkára szerint az elmúlt időszakban tovább 
súlyosbodott az orvoshiány, amire a béremelés jelenthetné a megoldást. 

https://www.hirado.hu/belfold/kozelet/cikk/2018/03/07/marciustol-130-ezer-forinttal-nott-a-haziorvosi-praxisok-tamogatasa/
https://hirtv.hu/ahirtvhirei/egeszsegugy-vannak-pozitiv-valtozasok-2460154
https://hirtv.hu/ahirtvhirei/egeszsegugy-vannak-pozitiv-valtozasok-2460154
http://weborvos.hu/lapszemle/egeszsegugy-vannak-pozitiv-valtozasok-245351


„Ennek a béremelésnek ami az idén és a következő évben meg kell történnie a 
paraszolvencia radikális és teljes megszüntetését kell maga után vonni” – húzta alá a 
Magyar Orvosi Kamara Főtitkára, Nagy Ferenc.  

A szakdolgozói kamara előrelépésnek tartja, hogy javult a kommunikáció az állami 
vezetők és a szakmai szervezetek között - ám a létszámhiányra továbbra sincs 
megoldás. 

„A mélypontja az egészségügynek a mi számításaink szerint 2020-21 környékén lesz, 
amikor tömegével fognak szakdolgozók felállni életkoruknál fogva, hiszen 62-65 év 
közötti csapatok ezrei, tízezrei kerülnek nyugdíj körüli korba” – így a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke, Balogh Zoltán. 

Két hete derült ki, hogy a munkaadói járulékok csökkentése miatt a kórházak 
megspórolt pénzét visszakéri az állam. Ez több helyen is problémát jelent hiszen van 
olyan kórház ahol a pénzt már elköltötték. Az állami ellátó igazgatója azt mondta, hogy 
még tárgyalnak az ügyben. 

„Ez egy 9,3 milliárdos forintos összeg az összes ÁEK intézményre. Jelen pillanatban 
a szochó azért került visszavonásra mert ugye a költségvetési szerveknél mindenhol 
visszavonásra került, és nem tudtuk megadni azt a különbséget, hogy miért az 
egészségügyben maradjon ott” – mutatott rá Németh László, az Egészségügyi Ellátó 
Központ főigazgatója, Németh László. 

Az új kormány felállásáig nem sok mindent tudni az egészségügyet érintő kormányzati 
tervekről, a Kórházszövetség elnöke azonban teljes körű átalakítást szeretne. 

„Bennünk számtalan alkalommal fölmerült, hogy egy akkora ágazatról van szó, amely 
véleményünk szerint megérdemelne, egy önálló egészségügy minisztériumot. Aztán, 
hogy ez bekövetkezik vagy sem, ezt majd ha megalakul a kormány kiderül” – mondta 
Svébis Mihály, a Kórházszövetség elnöke. 

A területért eddig a református lelkész Balog Zoltán felelt az emberi erőforrások 
minisztériuma élén, de ő már bejelentette, hogy nem folytatja. Lemondását a 
bársonyszékről azzal indokolta, hogy a jelenlegi struktúrában már nem akarta vezetni 
a csúcsminisztériumot, az átalakításra tett javaslatát azonban a miniszterelnök nem 
fogadta el. 

Medical Online: „Soha ilyen rossz nem volt a hangulat az 

egészségügyi intézményekben” 
medicalonline.hu, 2018. 04. 24. 
 
A szakmai szervezetek kivétel nélkül a humánerőforrás-hiányt nevezték az ágazat 
minden területét érintő, legégetőbb problémának a Magyar Kórházszövetség (MKSZ) 
XXX. Kongresszusa első napjának délelőtti blokkján, Egerben. 
 
Valamennyi költségvetési intézménynek vissza kellett fizetni a pénzt, és nem tudták 
megindokolni, miért pont az egészségügy legyen a kivétel – magyarázta Németh 
László, az Állami Egészségügyi Ellátó Központ (ÁEEK) főigazgatója a kongresszuson, 
hogy miért hívják vissza a szolgáltatóktól a kötelezettséggel nem terhelt 

http://medicalonline.hu/eu_gazdasag/cikk/soha_ilyen_rossz_nem_volt_a_hangulat_az_egeszsegugyi_intezmenyekben


maradványösszegeket. Pedig az állami fenntartású intézményekben az összesen 9,3 
milliárd forint – amelyet a szociális hozzájárulási adó tavalyi, 5 százalékos 
csökkentésének nyomán könyvelhettek el a szolgáltatók – felhasználására mindjárt 
javaslatot is megfogalmazott például az Egészségügyi Gazdasági Vezetők 
Egyesületének (EGVE) elnöke, Törökné Kaufmann Zsuzsanna.  Remélte, hogy az 
összeg még nem veszett el végleg az ágazat számára, amelyet szerinte a dolgozók 
megtartására, így különösen a műszaki-gazdasági területen foglalkoztatott kollégák 
fizetésének emelésére kellene fordítani. 
 
A javaslat nemcsak az összeg visszahívásának időpontja miatt tűnt aktuálisnak, 
hanem mert a szakmai szervezetek kivétel nélkül a humánerőforrás-hiányt nevezték 
az ágazat minden területét érintő, legégetőbb problémának. Míg az EGVE vezetője azt 
mondta, egyre nagyobb feszültségeket okoz, hogy az egy munkaterületen dolgozók 
bére között – attól függően, hogy egészségügyi operátorként vagy adminisztrátorként 
foglalkoztatják – egyre nagyobb a különbség, Pozsgay Csilla, az Országos 
Gyógyszerészeti és Élelmezés-egészségügyi Intézet (OGYÉI) főigazgatója arról 
beszélt, hogy az egészségügyben jótékonyan ható béremelés munkaerőhiányt okozott 
a közigazgatásban, ahonnan most az orvosok visszamennek gyógyítani. Így 17 
százalékos fluktuáció a gyógyszerhatóságnál, és egyre nehezebben tudják lefedni az 
OGYÉI-be tömörített területeket szakemberekkel. 
 
A MOK csak szóban támogatta, nem volt résztvevője a Magyar Egészségügyi 
Szakdolgozói Kamara (MESZK) 2015. évi demonstrációinak, amelyek nyomán 
érdemben megkezdődtek a tárgyalások a kollektív szerződésről (KSZ), és ennek 
eredményeként megszületett a szerződésbe foglalt bértábla. Balogh Zoltán MESZK 
elnök szerint az elmúlt évek szoros és interaktív kommunikációja ugyan hozott 
eredményeket, azonban a munkaerőhiányt, amely továbbra is nehezíti a folyamatos 
ellátás biztosítását – nem sikerült érdemben mérsékelni. Felvetette azt is, a most 
következő időszak kérdése lehet – s ennek megvitatását a MOK-kal közösen 
igyekeznek majd napirenden tartani –, hogy elegendő biztonságot nyújt-e a 
dolgozóknak a kollektív szerződés, vagy életpályamodellt is kínálni kell ahhoz, hogy 
mind többen válasszák hivatásukként az ápolást és a gyógyítást. Figyelmeztetett arra 
is, hogy 2020-21-ben egészségügyi szakdolgozók tömegei vonulnak nyugdíjba, 
sokuktól azt sem lehet majd elvárni, hogy tovább dolgozzanak, még akkor sem, ha ezt 
engednék a jogszabályok.  
 
Bárminemű változtatást csak akkor lehet elindítani az ágazatban, ha az ellátás minden 
szereplőjének garantált a biztonsága – fűzte tovább Balogh Zoltán felvetését Ficzere 
Andrea, az MKSZ alelnöke, aki szerint soha ilyen rossz nem volt a hangulat az 
egészségügyi intézményekben, amit a társadalmi megbecsültség hiánya is tovább 
rombol. 
 
Az ápolói életpálya kérdését az MKSZ is napirenden tartja, az ország számára is 
kulcskérdés, hogy prioritást ad-e neki az egészségpolitika. Ezt már a szervezet másik 
alelnöke, Velkey György hangsúlyozta, aki szerint sokkal többet kellene adni a betegek 
véleményére, akiket valós népegészségügyi programokkal kell elérni. Hangsúlyozta, 
hogy szükség van a szakmai kollégium reaktiválására, ahogyan a magán- és 
közellátás kapcsolatrendszerének tisztázására is. Hasonlóképpen tekintett előre 
Csató András, az Egészségügyi Technológiai és Orvostechnikai Szállítók Egyesülete 
(ETOSZ) elnöke, aki arra emlékeztetett, hogy a Magyar Nemzeti Bank szerint is a 
magánforrások jelenthetnek többletbevételt az egészségügy számára, és a lakosság 
is vállalná, hogy hozzájáruljon a szolgáltatások igénybevételéhez. Csató szerint a 



változás titka, hogy a szereplők konszenzusra jussanak a fejlődés irányát tekintve; az 
eddigi változtatások is ennek hiányában maradtak el. 
 

Népszava Online: Latolgatások a Kórházszövetség kongresszusán 
nepszavaonline.hu, 2018. 04. 25.  
 
A kormányalakítással összefüggő latolgatások nyomták rá a bélyegüket a 
Kórházszövetség 30. jubileumi kongresszusára. Az első egy-másfél napon még 
érezhetően pozíciót kerestek a kórházi vezetők, majd amikor elterjedt, Kásler Miklós 
onkológus professzor lehet a humán tárca vezetője, mintha egy intésre mindenki 
lenyugodott volna, és ismét kórházak napi gondja lett a főszereplő. 
 
Abban pedig a problémák változatlanok: az szakemberhiány, a finanszírozási 
anomáliák, a magán- és a közellátás tisztázatlan együttélése. Svébis Mihály, a Magyar 
Kórházszövetség elnöke már a megnyitó előadásában jelezte: a hazai orvosi 
végzettségűek 12 százaléka dolgozik külföldön, további 16 százalékuk pedig belső 
pályaelhagyó, azaz olyan, aki gyógyszercégeknél, vagy más cégeknél dolgozik. 
Orvosnál csak az egyéb egészségügyi szakemberekből van nagyobb hiány. Erről 
Balogh Zoltán a szakdolgozói kamara elnöke beszélt, aki szerint 2020-ra lesz a 
mélypontja e jelenségnek, mert 
addigra újabb nagy generáció éri el nyugdíj korhatárt. Mindebből az is következik, hogy 
nem csak a béremelést kell a következő kormányzati ciklusban folytatni, a szakképzést 
is erősíteni kell. 
 
A szakemberhiány különös módon megoldhatja a struktúra átalakítás körüli 
feszültségek egy részét – hangzott el az egyik szekcióban. Van olyan kis kórház, amit 
néhány éve politikai nyomásra nem zárhattak be, ám mostanra az ott dolgozó orvosok 
átlagéletkora 65 év lett, így amint ők nyugdíjba mennek, nem lesz annyi szakember, 
hogy megtarthatók legyenek a szolgáltatások. Fiatal orvost pedig lasszóval sem 
találnak a kisvárosba.   
 
Danó Anna 
 

Karc Fm: Javítani kell az egészségügyi szakdolgozók versenyelőnyét 
 

Rádió: Karc Fm Műsor: Hangoló Riporter: Pelyach Gergely Dátum: 2018. 05. 01.  
 
 
Dr. Balogh Zoltán a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke a Karc FM-
en elmondta: még mindig jelen van a szakmában az elvándorlás és a pályaelhagyás, 
emellett kevés a szakképzett ápoló, akiket nem is lehet helyettesíteni. Ráadásul a 
nyugdíjazás miatt évente csaknem 3 ezren hagyják el a területet és nincs utánpótlás. 
Elismerte azonban, hogy a kormány valóban érdemi lépéseket tett a felzárkóztatás 
irányába, noha annak mértékét még tovább kell emelni, hogy megtartsa a dolgozókat. 
 
Balogh Zoltán szerint a szakápolásban lévő szakemberek számát kell leginkább 
erősíteni, életpályát kell mutatni nekik, amiben sarkalatos elem a bérkérdés. Emellett 
is vannak azonban olyan elemek, amelyekkel vonzóvá lehet tenni a pályát, mert most 
a szakma jelene és jövője kiszámíthatóbb. Balogh Zoltán elmondta: a legtöbb dolgozót 

http://nepszava.hu/cikk/1158446-latolgatasok-a-korhazszovetseg-kongresszusan
https://karcfm.hu/2018/05/javitani-kell-az-egeszsegugyi-szakdolgozok-versenyelonyet-hangolo-2018-05-01/
https://karcfm.hu/2018/05/javitani-kell-az-egeszsegugyi-szakdolgozok-versenyelonyet-hangolo-2018-05-01/


a napi terhelésből adódó nehézségek rettentik el, ezen azonban változtatna, ha többen 
dolgoznának a területen. 
 
JAVÍTANDÓ KÉPZÉSI DISSZONANCIÁK 
 
Balogh Zoltán fontosnak nevezte, hogy a szakképzés Unios direktíva alá tartozva 
olyan kritériumoknak is megfeleljen, amiben “egyenértékűsíthető a diploma”. Szerinte 
e téren folyamatos egyeztetésre van szükség, hogy Magyarország megfeleljen a 
kritériumoknak. Ha ugyanis a szakképzéshez rendszerszinten hozzányúlnak, akkor 
nem biztos, hogy az ápolói képzés minden pontja megfelelően módosul. Ebben az 
elmúlt években voltak disszonanciák, amiket a következő években ki kell javítani. 


